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ZAPISNIK 

(ekstrakt) 

Sa 5 (redovne) sednice Komiteta za Zajednice - Dragaš, održane 24.05.2023.godine u 11:00 

časova, sa ovim: 

     Dnevnim redom  

1. Razmatranje i usvajanje Zapisnika sa prethodnog sastanka 

2. Razmatranje materijala Skupštine za 5 sednicu Skupstine opstine, 

3. Eventualno. 

 

g. Miralem Rahte - Postovani clanovi Komiteta za Zajednice, predstavnici OSCE, svi prisutni 

gosti, otvaram 5 sastanak Komiteta za Zajednice za ovu godinu, pre samog pocetka ovog 

sastanak zelim da utvrdim da li imamo kvorum. Posto imamo. Da postavim pitanje da li su svi 

clanovi Komiteta za Zajednice dobili materijal u zakonski odredjeno vreme, preveden na vasim 

maternjem jezicima? Da li se nekoj javlja za rec u vezi dnevnog reda. Stavljam na glasanje 

usvajanje današnjeg predloženog dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani-. Pošto je usvojen 

dnevni red prelazimo na prvu tačku dnevnog reda. 

 

Tačka I - Razmatranje i usvajanje Zapisnika sa prethodnih sastanaka 

g. Miralem Rahte – Da li se nekoj javlja za rec u vezi ove tacke dnevnog reda i zapisnika. Posto 

nema, stavljam na glasanje usvajanje ovu tacku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani-. 

Zaključujem da se usvaja ova tačka dnevnog reda. 

 

Tačka II - Razmatranje materijala Skupštine za 5. sednicu  

g. Miralem Rahte – Dnevni red skupstine ima sledece tacke: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodnog sastanka, 

2. Predlog odluke za usvajanje Opštinskog plana za održivu reintegraciju 

repatriranih lica i integraciju stranaca u opštini Dragaš 2023-2025, 

3. Predlog odluke za proglašenje javnog interesa za katastarske površine, KZ Rrenc- 

P-706040036-00008-0, KZ Vranište P-70604010-00896-0, KZ Vranište P-

70604010-00902-7, KZ Kapre P-70604020-00617-0, KZ Kapre P-70604020-00002-

0, 

4. Eventualno 
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Po praksi mi smo do sada razmatrali svaku tačku dnevnog reda pojedinačno, čak i tačke koje se 

tiču same skupštine. Prelazimo nadrugu tacku iz dnevnog reda skupstine. Predlog odluke za 

usvajanje Opštinskog plana za održivu reintegraciju repatriranih lica i integraciju stranaca u 

opštini Dragaš 2023-2025. 

g.Uzair Hamza - Obzirom da se ova tacka Dnevnog reda tiče readmisije svih lica ali sa posebnim 

fokusom na pripadnike ne većinski zajednice, smatram da imam obavezu da dam određena 

pojašnjenja. U ovom pitanju se radi o obavezi vlade Kosova koja je potpisala dogovor o 

readmisiji. Opština Dragaš, odnosno kancelarija za zajednice ima sektor koji se bavi vezi 

repatriranih lica i pitanjem povratka raseljenih lica. Postoje dve vrste povratnika, jedni su interno 

raseljena lica i drugo su reparirana lica. U okviru pružanja pomoći ovakvim osobama postoje dve 

ministarstva koja se bave ovom problematikom. Interno raseljenim licima se bavi Ministarstvo 

za zajednice i povratak a sa repartirana lica bavi se ministarstvo unutrašnjih poslova. Uz pomoć 

ministarstva unutrašnjih poslova koje izdvaja određena sredstva lica koja se vraćaju u našu 

opštinu pomažemo u skladu sa kriterijumima koje ispunjavaju. Jedan od uslova jeste da vraćena 

osoba je boravila više od godinu dana u mestu gde je prethodno tražila azil. Takve osobe kada se 

vraćaju oni se registruju u kancelariji za zajednice gde postoji službenika koji se bavi pitanjem 

povratka. Ono što je obavezan naše kancelarije jeste da u jednoj poseti mo ta lica i dalje 

prosleđujemo informacije nadređeni ministarstvima. Ono što je takođe naša obaveza jeste da lica 

koja su vraćena njima omogućimo pristup institucijama, kao što su upis u školama, lične karte, 

mogućnost lečenja i Ostvarivanje prava na socijalnu pomoć ukoliko ispunjavaju kriterijume koji 

su propisani zakonom. Ovaj dokumenat Vlada Kosova je obaveza svih opština. Ovaj dokument 

predstavlja strategiju između 2023-2025 godine gde su predviđene dvogodišnja aktivnosti koje 

objašnjavaju koje su obaveze opštine preko svojih institucija da pruži tim ljudima podršku i 

pomoć. Sama kancelarija nije u mogućnosti da obavlja taj posao, mi radimo sa svim 

institucijama, u usku saradnju sa određenim drugim direktorat ima opština. Kao što je direktorat 

administracije, obrazovanja i slično. Opština Dragaš je preduzela određene obaveze kao što je 

formiranja komisije za utvrđivanje statusa takvih ljudi. Opština Dragaš, odnosno predsednik 

opštine ima za obavezu iz vlade Kosova da ovo strategiju kao i sve druge opštine postavi na 

dnevnom redu skupština na način kako bi ovaj plan bio usvojen. 

g.Miralem Rahte - Da li se nekoj javlja za rec u vezi ove tacke dnevnog reda i zapisnika. Posto 

nema, stavljam na glasanje usvajanje ovu tacku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani-. 

Zaključujem da se usvaja ova tačka dnevnog reda. 

- Prelazimo na sledecu tacku dnevnog reda: Predlog odluke za proglašenje javnog interesa za 

katastarske površine, KZ Rrenc- P-706040036-00008-0, KZ Vranište P-70604010-00896-0, KZ 

Vranište P-70604010-00902-7, KZ Kapre P-70604020-00617-0, KZ Kapre P-70604020-00002-

0. Da li se nekoj javlja za rec u vezi ove tacke dnevnog reda. Posto nema, stavljam na glasanje 

usvajanje ovu tacku dnevnog reda. Koje za-, protiv-, uzdržani-. Zaključujem da se usvaja ova 

tačka dnevnog reda. 
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Tačka III – Eventualno 

g.Miralem Rahte - Da li neko od prisutnih ima nekih komentara.  

g.Nedžmidin Sejdilar - Pozdrav svima, najdraži prisutni gosti su mi ovi ljudi iz OSCE-a, iako 

predsedavajući na vas izgleda niko nema nikakav uticaj. Imam nekoliko pitanja da pokrenem. 

Prvo ne znam da li je do vas stigao zahtev odnosno peticija građana Dragaša koji zahtevaju od 

opštinskih vlasti da izvrše lokaciju izgradnju parka. Peticija je juče predata na pisarnici a 

adresirana je i između ostalog komitetu za zajednice. Ja sam upoznat sa tom peticijom i 

inicijativom građana. Imate tu više od 100 potpisa ne znam da li ste dobili tu peticiju. Imajući u 

vidu da su ovde nejasne stvari ja moram da to pitanje pokrenem ovde na komitetu za zajednice i 

da zamolim predstavnike vlasti, obzirom da su građani Dragaša uznemireni i da ne žele da 

se  park gradi na staro groblje, da vam to ovde prenesem i da zajednički za tražimo od opštinske 

vlasti da taj park sagrade na nekoj drugoj lokaciji. Drugo, imajući u vidu da nismo dobili plan 

rada ovog komiteta, koji je po meni nefunkcionalan, u tom planu rada zanima me kako ćemo se 

vratiti unazad u mart i april da odradimo stvari koje ste vi planirali. U tom planu postoje  stavke 

koje ste vi planirali da uradite u mesecu martu i ne znam kako ćete se vratiti nazad. U tom istom 

planu se kaže da kancelarija za zajednice je morala da predloži i prikaže Plana rada ovom 

komitetu. Prošlo je pola godine a mi i dalje nemamo taj plan rada kancelarije za zajednica. I time 

ne znamo šta će kancelarija za zajednice da radi tokom čitave godine. Postavljam pitanje šefu 

kancelarije za zajednice, kome je i kako vaša kancelarija izašla u susret. Zanima me lista 

korisnika vaše kancelarije, imena ljudi kojima ste vi na bilo koji način izašli u susret.  Interesuje 

me koji su to povratnici kojima ste vi pomogli, sa čime ste ih pomogli, da li ste imali žalbe, da li 

vam se ljudi obraćaju i slično tome, ali konkretno me interesuje lista korisnika vaše pomoći. 
Verovatno ćete reći da to nije moguće da pokažete listu, međutim mi smo ovde na zatvorenom 

sastanku. Ovaj sastanak nije za javnost. Ako se ljudima iz ove opštine na bilo koji način 

pomogne i ti mi izlažu marketingu po društvenim mrežama, zašto bi bila povreda privatnosti ako 

delegat traži imena tih istih ljudi ili korisnika. Ako vi kao vlast izlazite i slikate se sa tim ljudima, 

zašto onda kada ja tražim imena tih ljudi više nije privatnost. Mene interesuje lista ljudi sa 

kojima ste vi  iz kancelarije za zajednice izašli u susret. 

g.Miralem Rahte - Komitent za zajednice je javni komitet i na ovom sastanku može uz prisustvo 

ti ko god želi. 

g.Uzair Hamza - Što se tiče prvog pitanja u vezi Plana rada kancelarije za zajednice, nas Plan 

rada je obajavljen na zvaničnoj stranici opština Dragaš. I vi kao delegat možete preuzeti taj 

dokument koji je javni dokumenata. Što se tiče drugog pitanja, pitanje je veoma široko, znači u 

kome periodu se radi, o kakvoj pomoći se radi i slično tome. Glavna obaveza kancelarije za 

zajednice jeste rad za zaštitu od diskriminacije, a što se tiče materijalne pomoći kao što sam i 

ranije pomenuo, kancelarija za zajednice ima budžet svega od 12.000 EUR koji se odnosi na 

robe i usluge, kancelarijski materijal od tih sredstava kancelarija za zajednica pokušava da 

godišnje odvoji nekih 2.000 EUR za pomoć ljudima koji imaju potrebu, i u vezi tih korisnika 

postoji lista korisnika, i ako budete podneli zahtev ja vam mogu dostaviti listu svih korisnika te 

pomoći naše kancelarije. Što se tiče druge vrste pomoći koja se odnosi na povratak, mogu da vas 

obavestim da ove godine planiramo da realizujemo jedan deo zahteva koji se odnosi na izgradnju 
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novih kuća. Zadnji sastanak koji smo imali sa ministrom Rašićem, mi smo dostavili kompletnu 

listu koju svake godine potvrđujemo i tu listu takođe možete dobiti. Takođe svakodnevno 

primamo ljude koji se obracaju i traže pomoći oko pravnih saveta, upute, pritužbe, bilo koji 

problem koji se odnosi na diskriminaciju. Kancelarija za zajednice egzistira 23 godine ovo nije 

od juče, i moramo tačno znati za koji period, za koju vrstu pomoći tražite podatke. Na 

raspolaganju smo da vam pružimo i damo svu potrebnu dokumentaciju, sve informacije, osim 

onih koji će povrediti privatnost podnosioca zahteva. Kada su u pitanju povratničke porodice, 

nedavno je Ministarstvo za zajednice i povratak formiralo bazu podataka, pristup toj bazi imam 

ja i službenik za povratak, uporedu sa tim mi smo potpisali i deklaraciju o zaštitu privatnih 

podataka korisnika. 

g.Miralem Rahte – Zahtev koji ste pomenuli nije jos stigao do nas, Komiteta za Zajednice. 

g.Nedžmidin Sejdilar - Zahtev je upućen juče i moguće da ne stigne danas, i ja sam to samo 

pitanje pomenuo da se zabeleži, da se ne bi taj zahtev izgubio u mraku. Jer zaista ova vlast 

funkcioniše najbolje u mraku. Rekli ste da je vaš izveštaj i plan rada na sajtu opštine Dragaš, ja 

mislim da i službeno morate doneti taj plan i izveštaj skupštinski organima. Mene konkretno 

zanima, opština Dragaš je u 2022 godini potrošila 390,000 EUR na subvencije. Gde se uključuju 

i slučaj lečenja, pomoći i slično tome, mene interesuje koliko tih sredstava je potrošeno na 

albansku zajednicu a koliko na goranskom zajednicu a koliko na bošnjačko zajednicu i imena tih 

ljudi. Ja sam sa ministrom Nenadom Rašićem i premijerom Kosova prošle nedelje imao 

sastanak, premijer Kosova Albin Kurti oni su nam rekli da Gori, odnosno opštini Dragaš pripada 

izgradnja samo jedne kuće. Znači ovo sam lično čuo iz usta premijera Kurtija i ministra Nenada 

Rašića. Mene konkretno ne interesuje ko je dobitnik, neka mu je sa srećom, ja ne pripadam onoj 

vrsti političara koji se slikaju sa ljudima, samo hocu da vam dam precizno informaciju. 

g.Miralem Rahte - Pošto nema drugih diskutanta, ovim zatvaram današnje zasedanje komiteta za 

zajednice. Hvala. 

 

 

Predsedavajući komiteta: Miralem Rahte 

___________________________ 


